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Protokół nr XV.2020 
XV Sesji Rady Gminy Ręczno 

dnia 31 sierpnia 2020 r. 
 
RG.0002.3.2020 
 

rozpoczęcie godz. 10:00 
zakończenie godz. 11:00 

              Miejsce obrad – sala „Wspólny Dom”  w Ręcznie  

 
         Obecni radni        Nieobecni radni                                                                  
 

1. Betka Włodzimierz    1. Michalski Kazimierz          
2. Dembowski Adam             
3. Felecka-Tręda Mariola 
4. Filocha Jan                 
5. Flasz Ewa  
6. Konarski Zdzisław                  
7. Ociepa Jarosław             
8. Olszta Małgorzata    
9. Patura Jolanta     
10. Piętos Dominika     
11. Skrobek Marek     
12. Synderecka Agnieszka   
13. Świstak Robert     
14. Zawada Mirosław 

        
O godz. 10:00 Przewodniczący Mirosław Zawada otworzył XV Sesję Rady Gminy 

Ręczno, powitał radnych oraz osoby zaproszone na obrady: Wójta Gminy Piotra Łysonia, 
Zastępcę Wójta Marcina Kusa, Skarbnik Bożenę Jarosińską i Adwokat Paulinę Kłosowicz-
Madalińską. 

Na podstawie listy obecności w obradach bierze udział 14 radnych, co stanowi 
kworum niezbędne do podejmowania prawomocnych uchwał. Listy obecności radnych 
i gości stanowią pisemne  załączniki do protokołu. 
 

Punkt 2 
Wnioski do proponowanego porządku obrad 
 
Nie zgłoszono wniosków do porządku obrad. Przewodniczący przedstawił porządek obrad, 
jak w zaproszeniu: 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.  
2. Wnioski do proponowanego porządku obrad. 
3. Wnioski do protokołu XIV sesji Rady Gminy Ręczno. 
4. Podjęcie uchwały w sprawie przejęcia zadania publicznego z zakresu zimowego 

utrzymania dróg powiatowych na terenie gminy. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Ręczno na 2020 rok. 
6. Sprawy różne. 
7. Zamknięcie sesji. 

 
Punkt 3 

Wnioski do protokołu XIV Sesji Rady Gminy Ręczno 
 

Radni nie zgłosili wniosków do protokołu XIV sesji. 
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Punkt 4 
Podjęcie uchwały w sprawie przejęcia zadania publicznego z zakresu zimowego 
utrzymania dróg powiatowych na terenie gminy 

 
przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła) 
Wynik głosowania: obecni: 14 (nieoddane: 0), nieobecni: 1 
ZA - 14 - Betka Włodzimierz; Dembowski Adam; Felecka-Tręda Mariola; Filocha Jan; Flasz 
Ewa; Konarski Zdzisław; Ociepa Jarosław; Olszta Małgorzata; Patura Jolanta; Piętos 
Dominika; Skrobek Marek; Synderecka Agnieszka; Świstak Robert; Zawada Mirosław; 
PRZECIW - 0 - 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 - 
 

Uchwała nr XV.107.2020 Rady Gminy Ręczno z dnia 31 sierpnia 2020 r. stanowi pisemny 
załącznik do protokołu. 
 

Punkt 5 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Ręczno na 2020 rok 

 
Skarbnik Bożena Jarosińska 
Pierwszy projekt uchwały radni otrzymali 24 sierpnia 2020 r. Do 28 sierpnia wpłynęły jeszcze 
dotacje celowe i zarządzeniem wójta wprowadziliśmy te zmiany. W związku z tymi zmianami 
radni otrzymali nowy projekt uchwały z dnia 28 sierpnia, projekt uchwały przedstawia się 
następująco: 
§ 1. Zmienia się plan dochodów budżetu w 2020 roku, zgodnie z załącznikiem nr 1 do 
niniejszej uchwały. 
§ 2. Zmienia się plan wydatków budżetu w 2020 roku, zgodnie z załącznikiem nr 2 do 
niniejszej uchwały. 
§ 3. Budżet gminy po zmianach wynosi: 
1) Dochody ogółem 16 815 272,15 zł, z tego dochody bieżące 16 723 342,15 zł, dochody 
majątkowe 91 930,00 zł; 
2) Wydatki ogółem 16 984 163,25 zł, z tego wydatki bieżące 16 535 163,25 zł, wydatki 
majątkowe 449 000,00 zł. 
§ 4. Deficyt budżetu wynosi 168 891,10 zł, który zostanie sfinansowany przychodami 
pochodzącymi z: 
1) Przychodów jednostek samorządu terytorialnego z niewykorzystanych środków 
pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu, wynikających z rozliczenia dochodów 
i wydatków nimi finansowanych związanych ze szczególnymi zasadami wykonywania 
budżetu określonymi w odrębnych ustawach w kwocie 31 576,10 zł; 
2) Przychodów z zaciągniętych pożyczek i kredytów na rynku krajowym w kwocie 
137 315,00 zł. 
§ 5. Zmienia się limity wydatków na zadania inwestycyjne realizowane w 2020 roku, zgodnie 
z załącznikiem nr 3 do niniejszej uchwały. 
§ 6. Zmienia się plan dotacji udzielonych z budżetu gminy zgodnie z załącznikiem nr 4 do 
niniejszej uchwały. 
§ 7. Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy. 
§ 8. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia i podlega ogłoszeniu w Dzienniku 
Urzędowym Województwa Łódzkiego. 
 

Zał. nr 1. Zmiany w planie dochodów: 

 Dział 010 Rozdział 01095 § 6300 Dotacja celowa otrzymana z tytułu pomocy 
finansowej udzielanej między jednostkami samorządu terytorialnego na 
dofinansowanie własnych zadań inwestycyjnych i zakupów inwestycyjnych – 
podpisaliśmy umowę na granty dla sołectwa Stobnica (10 000,00 zł) i sołectwa 
Wielkopole (10 000,00 zł) na modernizację drogi dla mieszkańców sołectwa 
Wielkopole; 
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 Transport i łączność / Drogi publiczne gminne § 6290 Środki na dofinansowanie 
własnych inwestycji gmin – podpisaliśmy umowę z województwem na inwestycję 
„Przebudowa drogi Ignaców”, zwiększamy dochody majątkowe o 42 230,00 zł; 

 Oświata i wychowanie / Szkoły podstawowe § 0610 – wpłynęły dodatkowe środki za 
duplikaty świadectw w kwocie 26,00 zł; 

 Pomoc społeczna / Ośrodki pomocy społecznej § 0970 Wpływy z różnych dochodów 
– zwrot kosztów za pobyt w schronisku dla bezdomnych osób w kwocie 2 600,00 zł. 

Łącznie dochody zwiększamy o 64 856,00 zł i dochody po zmianie wynoszą 
16 815 272,15 zł.  
 

Zał. nr 2. Zmiany w planie wydatków budżetu: 

 Dział 010 Rozdział 01095 § 4300 Zakup usług pozostałych – zwiększamy plan 
wydatków o 12 000,00 zł. Podpisaliśmy umowę od 9 lipca dotyczącą opieki nad 
zwierzętami z Majkowic, gdzie dotychczas gmina opiekowała się tymi zwierzętami. 
Środki z rezerwy wnieśliśmy na dwa miesiące, a obecnie musimy zabezpieczyć te 
środki do końca roku. Płacimy 19,70 zł dziennie za pobyt jednego zwierzęcia, mamy 
tych zwierząt 5 sztuk. W związku z tym zwiększamy plan wydatków o 12 000,00 zł, 
mamy do końca roku zabezpieczone 18 000,00 zł na ten cel.  

 Dział 400 Dostarczanie wody – zwiększamy o 15 856,00 zł na usuwanie awarii. 
W ostatnich dniach awarii przybywa, dziś jest kolejna awaria w Ręcznie. 

 Transport i łączność / Drogi publiczne gminne – zwiększamy plan wydatków 
o 20 000,00 zł na grant „Modernizacja drogi dla mieszkańców sołectwa Wielkopole”, 
10 000,00 zł pochodzi z dotacji, 10 000,00 zł nasze środki własne. 

 Gospodarka mieszkaniowa / Gospodarka gruntami i nieruchomościami – 
zwiększamy plan wydatków o 20 000,00 zł na grant „Budowa wiaty rekreacyjnej 
z wyposażeniem dla sołectwa Stobnica”, 10 000,00 zł z dotacji, 10 000,00 zł nasze 
środki własne. 

 Działalność usługowa / Plany zagospodarowania przestrzennego / Zakup usług 
pozostałych - planowane były środki na studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego, ale w tym roku nie uda nam się tego zadania 
wykonać, zmniejszamy plan wydatków o 24 000,00 zł. 

 Oświata i wychowanie / Przedszkola / Dotacja podmiotowa z budżetu dla 
niepublicznej jednostki systemu oświaty – dotacja dla niepublicznego przedszkola 
„Myszka Miki” , zwiększamy plan o 20 000,00 zł. Na tą chwilę płacimy na dziecko 
606,87 zł. Do tej pory mieliśmy 21 dzieci, od 1 września będzie 26 dzieci, ale 
zgłoszenie mamy na 44 dzieci – taką liczbę dzieci może przyjąć przedszkole.  

 Kultura fizyczna / Obiekty sportowe – zwiększamy plan o 1 000,00 zł, bo mamy już 
wykorzystane 85% środków (energia elektryczna). 

Łącznie wydatki zwiększamy o 64 856,00 zł, wydatki po zmianach wynoszą 
16 984 163,25 zł. Deficyt budżetu bez zmian.  
 

[ W tym miejscu przewodniczący ogłosił przerwę w obradach od godz.10:13 do 10:45 ] 
 
Radni nie zgłosili pytań do projektu uchwały. 
 
przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła) 
Wynik głosowania: obecni: 14 (nieoddane: 0), nieobecni: 1 
ZA - 14 - Betka Włodzimierz; Dembowski Adam; Felecka-Tręda Mariola; Filocha Jan; Flasz 
Ewa; Konarski Zdzisław; Ociepa Jarosław; Olszta Małgorzata; Patura Jolanta; Piętos 
Dominika; Skrobek Marek; Synderecka Agnieszka; Świstak Robert; Zawada Mirosław; 
PRZECIW - 0 - 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 - 
 
Uchwała nr XV.108.2020 Rady Gminy Ręczno z dnia 31 sierpnia 2020 r. stanowi pisemny 
załącznik do protokołu. 
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Punkt 6 
Sprawy różne 
 

Przewodniczący Mirosław Zawada przedstawił komunikat Międzywojewódzkiego Cechu 
Kominiarzy do właścicieli, zarządców i użytkowników budynków w związku z kampanią 
społeczną „Sadza płonie. Czad zabija. Żyj”. Komunikat stanowi pisemny załącznik do 
protokołu.  
 

Radna Jolanta Patura  
Podziękowała za zainstalowanie ławeczki na przystanku na ulicy Piotrkowskiej w Ręcznie.  
Mamy coraz większe kłopoty z dostarczaniem wody. Prośba o przygotowanie na najbliższą 
komisję oraz sesję sprawozdania, jaki mamy zasób wody w naszych studniach, jaki był 
pobór w zeszłym roku, jaki obecnie, czym jest spowodowany taki pobór, czy jesteśmy 
w stanie jakoś temu zapobiec ? Są programy typu „Moja woda” czy jakiekolwiek inne, czy 
możemy skorzystać z takich programów ?  Czy można takie sprawozdanie, analizę 
przygotować, abyśmy jako radni mogli się z tym zapoznać. Żeby również mieszkańcy to 
usłyszeli, to może by to zakiełkowało gdzieś oszczędnością wody, przemyślanymi decyzjami 
niekiedy. 
 

Radny Włodzimierz Betka 
Powiat daje nam pieniądze na zimowe utrzymanie dróg, czemu te pieniądze oddajemy. 
Dawniej z tych pieniędzy, jeżeli nie było odśnieżane, to zakupywany był tłuczeń. Czy nie 
można byłoby przesunąć, żeby zakupić ? Oni rowy nam obkaszają itd., czy będzie 
możliwość, że te pieniądze przejdą, czy musimy oddać ? 
 

Zastępca Wójta Marcina Kusa udzielił odpowiedzi na pytanie radnego W. Betki  
Istnieje możliwość zamiany środków na remonty pozimowe patcherem bądź wykaszanie 
poboczy dróg gminnych przez powiat. W tej sprawie musielibyśmy podpisać z powiatem 
porozumienie, tak jak mają podpisane gminy Gorzkowice, Łęki Szlacheckie. Oni ze swojego 
budżetu przeznaczają pieniądze na odśnieżanie dróg gminnych i powiatowych na terenie 
swojej gminy, kalkulują te koszty i w zamian powiat patcherem wykonuje remonty pozimowe 
bądź obkasza pobocza. Albo jak gmina Łęki Szlacheckie sama obkasza pobocza dróg 
powiatowych, bo ma ciągnik i w zamian za to starostwo powiatowe łata im ubytki na drogach. 
My takiego porozumienia na dzień dzisiejszy nie mamy. Środki, jeżeli wykorzystamy na 
odśnieżanie dróg powiatowych na terenie gminy Ręczno, to wykorzystamy. Jeżeli nie 
wykorzystaliśmy, tak jak w ubiegłym roku, to musieliśmy oddać.   
 

Radna Ewa Flasz 
Chciałam poruszyć problem z przydomowymi oczyszczalniami ścieków. Kilka osób ma 
problem z prawidłowym działaniem tych oczyszczalni. W jednym gospodarstwie problem jest 
na tyle poważny, że w ogóle praktycznie nie funkcjonuje ta oczyszczalnia. Ten problem 
zgłaszałam już w marcu, od tej pory nic się nie dzieje. Firma obiecuje, że przyjedzie, ale to 
kończy się na obiecankach. W lipcu jakiś pan oglądał, ale nie u wszystkich zgłaszających. 
W jednym przypadku stwierdził, że do poprawy jest ta oczyszczalnia, tylko wsypał jakiś 
proszek i nadal nic nie funkcjonuje prawidłowo. Trzeba tą firmę zobowiązać, żeby wreszcie 
coś zrobiła z tymi reklamacjami.  
 

Radna Małgorzata Olszta podziękowała panu wójtowi Marcinowi Kusie za pozytywne 
załatwienie sprawy klubu „Czartoria”. Dziękuję w swoim imieniu, w imieniu młodzieży, którą 
ten fakt bardzo ucieszył.  
 

Przewodniczący Mirosław Zawada 
Przez całą kadencję poprzednią przy składaniu wniosków do budżetu gminy składałem 
wniosek o ewentualne wykonanie projektu na drogę Stobnica Górna. Były możliwości 
pozyskania pieniędzy od Lasów Państwowych, bo taką ochotę wyrazili. Składałem wnioski 
całą tamtą kadencję, w tym roku będzie kolejna sprawa. Również zgłaszałem dwa miesiące 
temu i naście razy wcześniej wyczyszczenie rowów i zrobienie przepustów, bo jeżeli 
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przyjdzie jesień i będą większe opady, to rolnicy nie będą na Stobnicy Górnej mogli uprawiać 
gruntów, bo będzie zalane, nie ma odpływu wody. Ten problem był również poruszany na 
zebraniu wiejskim w Stobnicy.   
 

Zastępca Wójta Marcina Kusa ustosunkował się do wniosku radnej J. Patura  
Jest to bardzo trafny i słuszny wniosek - przygotowanie zużycia wody z terenu całej gminy, 
z 4 ujęć. Postaramy się na następne komisje coś takiego przygotować, przejrzyście 
i obrazowo przedstawić to na sesji. Zużycie wody na terenie naszej gminy drastycznie 
wzrosło. Ktoś może powiedzieć i zarzucić nam, że nie mamy odpowiednich urządzeń, że nie 
mamy studni przystosowanych, że nie mamy pomp, nie mamy pracowników, czy jeszcze 
czegoś. Z tym się nigdy nie zgodzę, bo liczby same mówią za siebie. Na podstawie Ręczna 
zużycie wody w miesiącu styczniu to 5 908 m3, tj. 5 908 000 litrów wody w ciągu jednego 
miesiąca. Największe zużycie było w kwietniu i wynosiło 11 470 000 litrów. Żeby to 
zobrazować, to zwykły basen pływacki olimpijski ma wymiary 50x25 metrów, na głębokość 
3 m i on mieści 3 750 000 litrów. W ciągu jednego miesiąca (najmniejsze zużycie) to jest 1,5 
basenu, a w miesiącu o największym zużyciu wody to są prawie 4 baseny. Jeśli chodzi 
o ujęcie wody w Ręcznie, to w ciągu roku około 30 basenów wody wydobywamy z tego 
ujęcia. To świadczy o tym, że wtedy kiedy woda zimą, czy w sezonie wiosennym, nie jest 
jeszcze tak potrzebna do podlewania, do napełniania basenów, do podlewania trawników, to 
zużywamy wody o połowę mniej, a wtedy kiedy jest potrzebna zużywamy jej 2,5 razy więcej.  
Przesyłamy do naszych mieszkańców komunikaty.  Nie robimy mieszkańcom na złość, bo 
słyszymy, że on płaci za wodę. Niedługo wody braknie do picia, jeżeli nie będziemy 
oszczędzać.  
Szczegółowe, skrupulatne sprawozdanie, jeżeli chodzi o wodę, przedstawimy na kolejnych 
komisjach i sesji. Myślę, że wrzucimy też na naszą stronę internetową, żeby mieszkańcy 
mogli się zapoznać.   
 

Punkt 7 
Zamknięcie sesji 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad o godz. 11:00 Przewodniczący Mirosław 
Zawada zakończył obrady stwierdzeniem, że zamyka XV Sesję Rady Gminy Ręczno w dniu 
31 sierpnia 2020 r. 
 
Adres strony internetowej z nagraniem obrad XV sesji:   
https://reczno.tv-polska.eu/film/494574-xv-sesja-rady-gminy-reczno-dn--31-08-2020 
 
 
 
Protokołowała                       Przewodniczący Rady  
         
Barbara Stępień               Mirosław Zawada 

https://reczno.tv-polska.eu/film/494574-xv-sesja-rady-gminy-reczno-dn--31-08-2020

